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Adviesnota 

Onderwerp 

Zienswijzen op begroting 

 

Hoofdlijn van zienswijzen 

• Enkele gemeenten geven ons expliciet complimenten over de inzet van de afgelopen 

jaren in het algemeen of over Corona in het bijzonder. Ook geven enkele gemeenten 

aan tevreden te zijn dat de Visie 2025 in de begroting is verwerkt.  

• De meeste gemeenteraden geven aan geen zienswijze in te dienen. 

• Vier gemeenten hebben een specifiek verzoek: 

o Eén gemeente vraagt om 5% minder kosten 

o Eén gemeente vraagt om inzicht in overhead en samenwerking met andere 

gemeenschappelijke regelingen met betrekking tot de Omgevingswet,  

o Eén gemeente vraagt om inzicht in vervolgstappen voor maximale 

efficiëntie en effectiviteit. 

o Eén gemeente vraagt waarom de investering in het Grootschalig 

Watertransport niet eerder is opgenomen in de begroting.  

 

Hoofdlijn van de voorgestelde reactie 

Een bezuinig van 5% past niet binnen het recent bestuurlijk afgesproken traject over de 

invoering van de Visie 2025. Onze organisatie staat voor een uitdagende stap om ook 

voor de nieuwe soorten crises samen met onze partners klaar te zijn. Dat vergt forse 

inspanningen die we binnen bestaande budgetten uitvoeren. We raden dit voorstel 

daarom af. 

 

Het gevraagde inzicht in overhead zal uiteraard worden gegeven. Het gevraagde inzicht 

in de vervolgstappen over maximale efficiënte en effectiviteit is al onderdeel van de 

reguliere P&C cyclus. We stellen voor de gemeenteraad te informeren dat die informatie 

daarin is opgenomen.  
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Bericht van geen zienswijze of bericht van instemming 

Bij de beantwoording van de zienswijze aan een gemeente maken we onderscheidt in drie groepen: 

1. Gemeenten die alleen een bericht hebben gegeven geen zienwijze in te dienen, of hebben aangeven te 

kunnen instemmen zonder aanvullende opmerkingen. Er is geen aanleiding deze gemeenten een reactie 

terug te sturen. Al deze reacties zijn gebundeld in de eerste bijlage.  

2. Gemeenten die wel een inhoudelijke reactie hebben gegeven, maar waarbij die reactie geen aanleiding 

geeft om een antwoord aan de raad terug te sturen. Dit betreft gemeenten die bijvoorbeeld een compliment 

geven aan onze organisatie. Deze zienwijzen zijn in de tweede bijlage opgenomen. 

3. Gemeenten die een inhoudelijke reactie hebben gegeven die wel om een reactie van onze organisatie 

vraagt. In het vervolg van deze notitie wordt verder op deze reactie ingegaan. Ook deze zienwijzen zijn in de 

tweede bijlage opgenomen. 
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Gemeente Cranendonck 

Zienswijze 

De gemeenteraad van Cranendonck heeft op 1 juni 2021 besloten om de Ontwerpbegroting 2022 VRBZO voor 

kennisgeving aan te nemen. Tegelijkertijd vragen we nadrukkelijk uw aandacht voor het  volgende.  

 

In de zienswijzen van 29 mei 2019 en 26 mei 2020 heeft de gemeenteraad van Cranendonck grote zorgen geuit over 

de ontwikkeling van de gemeentelijke financiën de komende jaren. In dat licht heeft de gemeenteraad van 

Cranendonck VRBZO verzocht om, net als de overige gemeenschappelijke regelingen, maximale efficiency en 

effectiviteit te realiseren. De gemeenteraad heeft uitgekeken naar de uitkomsten van het onderzoek naar 

efficiencywinst binnen de gemeenschappelijke regelingen. Helaas zijn de feitelijke effecten (van de resultaten) van 

het onderzoek op de voorliggende Ontwerpbegroting 2022 nihil.  

 

De gemeenteraad volgt daarom met bijzondere interesse het vervolg en wordt graag actief over de concrete 

vervolgstappen en planning geïnformeerd door VRBZO. De afronding van het onderzoek betekent niet dat er geen 

continue opdracht ligt voor gemeenschappelijke regelingen om maximale efficiency en effectiviteit te realiseren. De 

gemeenteraad wil graag meegenomen worden in de inzet van VRBZO in dit kader en de resultaten die daarmee 

beoogd zijn. Vooral voorgenomen wijzigingen, die (mede) leiden tot verhoging van de benodigde middelen, wil de 

gemeenteraad graag tijdig vernemen om het vervolgens te bespreken, alvorens tot verhoging van de middelen zou 

worden besloten.  

 

Naast het voorgaande constateert de gemeenteraad dat in de ontwerpbegroting een voordeel op de rente 

rechtstreeks wordt gebruikt om een vervangingsinvestering en een nadeel ten aanzien van de Impuls 

Omgevingsveiligheid te bekostigen. De gemeenteraad had graag gezien dat dit voordeel eerst terug was gevloeid 

naar de deelnemende gemeenten. Daarna had wel of niet besloten kunnen worden om de middelen op deze manier 

in te zetten.  

 

De gemeenteraad spreekt graag nog zijn waardering uit voor de inspanningen van VRBZO in de coronacrisis. 

Gemeenschappelijke regelingen, zoals VRBZO, spelen een rol in het verwezenlijken van onze gezamenlijke 

inhoudelijke ambities. Die meerwaarde wordt gezien. We rekenen op uw begrip en medewerking om samen met ons 

deze ambities slim en efficiënt om te zetten in realiteit. 

 

Analyse zienswijze 

De gemeente Cranendonck geeft aan de begroting 2022 ter kennisgeving aan te nemen en spreekt zijn waardering 

uit over onze rol in de coronacrisis. Ze zien onze meerwaarde in het realiseren van hun ambities. Verder hebben ze 

drie opmerkingen: 

1. De raad van Cranendonck wil geïnformeerd worden onze inzet om efficiënt en effectief te werken 

We informeren de gemeenten hierover via onze P&C stukken. De begroting sturen we zelf rechtstreeks aan 

raden, andere stukken kan de gemeente zelf aanbieden aan de raden. Het lijkt ons niet wenselijk hier een 

afzonderlijke rapportage voor op te stellen.  

2. De raad van Cranendonck vraagt tijdig te worden geïnformeerd voordat besluiten worden genomen die 

leiden tot een verhoging van de gemeentelijke bijdrage 

Op basis van de bestaande afspraken in de GR wordt voor een aanpassing van de gemeentelijke bijdrage 

altijd eerst een zienswijze traject doorgevoerd. 

3. De raad van Cranendonck geeft aan dat ze graag gezien hadden dat het voordeel op rente eerst verwerkt 

was tot een verlaging van de gemeentelijke bijdrage om vervolgens besluitvorming over een verhoging van 

de bijdrage voor te stellen. 
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In deze begroting hebben we beide voorstellen herkenbaar verwerkt en toegelicht. Hiermee hebben we 

gemeenteraden de gelegenheid gegeven om over beide onderdelen een zienwijze te geven. Waar mogelijk 

kiezen we er juist voor dit soort voorstellen te combineren, om zo het aantal zienswijzetrajecten te beperken.  

 

Advies aan het Algemeen Bestuur 

Geadviseerd wordt om kennis te nemen van het bericht dat Cranendonck de begroting voor kennisgeving heeft 

aangenomen en zijn waardering heeft uitgesproken voor de inspanningen van onze organisatie in de coronacrisis. 

Verder wordt geadviseerd om: 

1. De gemeenteraad van Cranendonck te informeren dat ze via de reguliere P&C stukken op de hoogte wordt 

gehouden over de inzet om efficiënt en effectief te werken; 

2. Te bevestigen dat wijzigen van de gemeentelijke bijdrage altijd vooraf worden gegaan van een 

zienswijzeprocedure; 

3. Aan te geven dat we er juist naar streven om het aantal zienswijzeprocedures beperkt te houden en we 

daarom waar mogelijk voorstellen gecombineerd aanbieden. 

 

Reactie aan gemeente indien Algemeen Bestuur instemt met het advies 

Bedankt voor uw reactie op onze Begroting 2022. Allereerst fijn om te lezen dat u uw waardering voor onze inzet bij 

corona waardeert en ook in meer algemene zin onze meerwaarde voor het bereiken van uw inhoudelijke ambities 

ziet. Daarnaast stelt u ons drie vragen: 

• U wilt op de hoogte gehouden worden over onze inzet om efficiënt en effectief te werken. Deze informatie 

nemen we op in de reguliere P&C stukken. De begrotingen ontvangt u rechtstreeks van ons, de overige 

stukken kan het college u verstrekken. 

• U wilt tijdig geïnformeerd worden bij voorstellen die de gemeentelijke bijdrage wijzigen. Bij dergelijke 

wijzigingen wordt u altijd tijdig geïnformeerd. We vragen u dan altijd om een zienswijze. 

• Tot slot geeft u aan dat u graag had gezien dat een voordeel op rente eerst hadden verwerkt tot een 

verlaging van de gemeentelijke bijdrage, om vervolgens besluitvorming voor te leggen over de voorstellen 

die leiden tot een verhoging van de gemeentelijke bijdrage. Hier hebben we bewust niet voor gekozen. We 

streven er naar het aantal zienswijzeprocedures zo beperkt mogelijk te houden. Door de voorstellen te 

combineren heeft u op beide onderdelen uw zienswijze kunnen geven.  
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Gemeente Deurne 

Zienswijze 

Overeenkomstig de bepalingen van de Wet gemeenschappelijke regeling heeft u ons de mogelijkheid geboden een 

zienswijze in te dienen op uw Ontwerpbegroting 2022. Daar maken wij graag gebruik van.  

 

2020 en 2021 zijn als gevolg van de Coronacrisis bijzonder intensieve jaren. Deze situatie vraagt van onze 

samenwerkingspartners grote inzet en betrokkenheid. Allereerst willen we daarom onze grote waardering uitspreken 

voor de wijze waarop u in de afgelopen periode invulling heeft gegeven aan uw werkzaamheden. 

 

In onze vergadering van 1 juni 2021 hebben wij kennis genomen van de ontwerpbegroting VRBZO 2022. Wij zijn 

positief over het ontwerp en hebben geen inhoudelijke opmerkingen. Wel wijzen wij in dit verband naar de brief die 

ons college van burgemeester en wethouders in maart 2021 heeft verzonden aan alle gemeenschappelijke 

regelingen waar de gemeente Deurne onderdeel van uitmaakt, dus ook aan uw organisatie. In deze brief gaat het 

college in op de precaire financiële situatie waarin onze gemeente verkeert. Zij vragen u kritisch te kijken naar de 

uitvoeringskosten en te streven naar kostenreductie en een verbetering van de efficiency. Alleen dan kan de 

stijgende trend van de kostenstijging worden omgebogen naar een dalende trend. Dit jaar en de komende jaren is de 

noodzaak te komen tot 5% reductie op de kosten. Gevraagd is hiermee rekening te houden in de begroting voor dit 

jaar en de komende jaren. Tevens is verzocht deze vraag te agenderen voor de eerstvolgende vergadering van het 

Algemeen Bestuur en te komen tot een manier om deze taakstelling te realiseren. In deze zienswijze leggen wij deze 

vraag nogmaals aan u voor.    

 

Analyse zienswijze 

De gemeente Deurne vraagt om kritisch te zijn op onze uitvoeringskosten en te streven naar kostenreductie en 

verbetering van efficiency. 

Uiteraard is onze organisatie doorlopend kritisch op kostenreducties en verbetering van efficiency op. Dit hebben we 

in het verleden laten zien door de bezuinigingen die we in de periode na de regionalisering hebben doorgevoerd. De 

komende jaren laten we dit opnieuw zien door de Visie 2025 binnen de kaders van de begroting uit te voeren. Dit 

kunnen we alleen bereiken als we kritisch zijn op onze uitvoeringskosten en kostenreducties te realiseren.  

 

Verder geeft de gemeente aan een stijgende trend te zien in kostenstijgingen. Deze trend herkennen we niet. De 

totale lasten per inwoner zijn in 2022 €0,19 lager dan in 2014. De gevraagde bezuiniging van 5% op de lasten komt 

overeen met een bezuiniging van €2.600.000. Een dergelijke bezuiniging kan niet worden gecombineerd met de 

uitvoering van de Visie 2025. Onze organisatie staat voor een uitdagende stap om ook voor de nieuwe soorten crises 

samen met onze partners klaar te zijn. Dat vergt forse inspanningen die we binnen bestaande budgetten uitvoeren. 

 

Ook de eventuele voorbereiding van een besluitvormingsdocument voor een dergelijk ingrijpende bezuinig vraagt 

veel van de organisatie. Doordat het bestuur een dergelijk een dergelijk financieel kader niet heeft meegegeven bij 

de opstelling van de Visie 2025 of bij de Kadernota 2022, gaan we er vanuit dat de wens van Deurne niet breed 

gedragen is. We vinden het daarom raadzaam om eerst te toetsen of het voorstel van Deurne voldoende draagvlak 

heeft voordat gestart wordt met het uitwerken van een bestuurlijk voorstel.  

 

Advies aan het Algemeen Bestuur 

Deurne vraagt ons twee dingen. Als eerste vragen ze om kritisch te zijn op uitvoeringskosten en te streven naar 

kostenreductie en verbetering van efficiency. Dit kunnen we uiteraard toezeggen. In het verleden hebben we laten 

zien dat we dit doen, onder meer via de bezuinigingen na regionalisering. Ook voor de uitvoering van de Visie 2025 

kunnen we niet zonder een kostenreducties om zo ruimte maken voor nieuw beleid. 
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Daarnaast vraagt Deurne om een bezuiniging van 5% ofwel €2.600.000 en vraagt het deze vraag in te brengen in de 

vergadering van het Algemeen Bestuur. Deze bezuiniging past niet in het traject dat in gang is gezet voor de Visie 

2025. Onze organisatie staat voor een uitdagende stap om ook voor de nieuwe soorten crises samen met onze 

partners klaar te zijn. Dat vergt forse inspanningen die we binnen bestaande budgetten uitvoeren. Geadviseerd wordt 

daarom om niet voor een dergelijke bezuiniging te kiezen. 

 

Reactie aan gemeente indien Algemeen Bestuur instemt met het advies 

Prettig om te lezen dat de gemeente Deurne onze grote inzet en betrokkenheid als gevolg van de coronacrisis 

herkent en haar grote waardering uitspreekt voor de wijze waarop we in de afgelopen periode invulling hebben 

gegeven aan onze werkzaamheden.  

 

In uw reactie vraagt u om kritisch te zijn op uitvoeringskosten en te streven naar kostenreductie en verbetering van 

efficiency. In het recente verleden hebben we al laten zien dat we dit doen, onder meer via de bezuinigingen na 

regionalisering. Ook de komende jaren zullen we hier uiteraard aandacht voor houden, onder meer als onderdeel van 

de invoering van de invoering van de Visie 2025. Via de reguliere P&C stukken wordt u op de hoogte gehouden over 

onze inzet om efficiënt en effectief te werken. De begrotingen ontvangt u rechtstreeks van ons, de overige stukken 

kan het college u verstrekken. 

 

Uw voorstel om te komen tot een bezuiniging van 5% ofwel €2.600.000 is voorgelegd aan het Algemeen Bestuur. Er 

is door het Algemeen Bestuur niet ingestemd met dit voorstel. 
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Gemeente Eindhoven 

Zienswijze 

Wij verwachten tussen de GR regelingen van Odzob, GGD en uw Veiligheidsregio een goede onderlinge synergie in 

de bijdrage aan de opgaven van de Omgevingswet en outcome op door de gemeente Eindhoven in de 

Omgevingsvisie (juni 2020) vastgestelde doelen “Gezonde en toekomstbestendige stad” en “Sociaal en inclusief’’. 

Met blijvende aandacht voor optimalisering van efficiency, en de raad te informeren over wat daartoe is gedaan en 

wordt bereikt. 

 

Daarnaast heeft de raad laten weten behoefte te hebben aan uitleg en onderbouwing van de overhead, gekoppeld 

aan de visie 2022 – 2025 en meer specifiek aan het thema toekomstbestendige organisatie. 

 

Analyse zienswijze 

De GGD, ODZOB en Veiligheidsregio worden gevaagd in goede onderlinge synergie bij te dragen aan de opgaven 

van de omgevingswet. Wij delen deze ambitie. Juist door goede samenwerking kunnen we maximaal resultaat 

bereiken. We hebben daarover ook regionale samenwerkingsafspraken gemaakt tussen de GGD, ODZOB, onze 

organisatie en de 21 gemeenten waar efficiency een uitgangspunt is voor het regionale collectief. 

 

Ook wordt gevraagd om meer inzicht in de overhead, gekoppeld aan de visie. Het is geen probleem om het 

gevraagde inzicht te bieden. Er vindt nog ambtelijke afstemming met de gemeente Eindhoven over de planning van 

de reactie. Die toelichting kunnen we ook beschikbaar stellen voor andere gemeenten als daar behoefte aan is. 

 

Advies aan het Algemeen Bestuur 

Informeer de gemeenteraad van de gemeente Eindhoven dat we de ambitie delen om samen met de andere 

gemeenschappelijke regelingen bij te dragen aan de opgaven van de omgevingswet en de afspraken die we 

daarover hebben. 

 

Geef opdracht om de gevraagde toelichting op de overhead te laten opstellen.  

 

Reactie aan gemeente indien Algemeen Bestuur instemt met het advies 

De GGD, ODZOB en Veiligheidsregio worden gevaagd in goede onderlinge synergie bij te dragen aan de opgaven 

van de omgevingswet. Wij delen deze ambitie. Juist door goede samenwerking kunnen we maximaal resultaat 

bereiken. We hebben daarover ook regionale samenwerkingsafspraken gemaakt tussen de GGD, ODZOB, onze 

organisatie en de 21 gemeenten waar efficiency een uitgangspunt is voor het regionale collectief. 

Via de begroting, bestuurlijke rapportages en jaarstukken houden we u op de hoogte over de voortgang. Ambtenaren 

van uw gemeente spreken we ook rechtstreeks over de activiteiten voor de Omgevingswet.  
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Gemeente Valkenswaard 

Zienswijze 

Wij merken op dat onvoldoende budget is gereserveerd voor de kosten die voortvloeien uit het Grootschalig 

Watertransport (GWS). Dit zijn kosten die de VRBZO op lange termijn aan ziet komen. Nu wordt in de 

ontwerpbegroting dekking gevonden via het voordeel op de rentekosten. Wij vragen ons af waarom de VRBZO voor 

deze kosten niet eerder budget heeft gereserveerd. 

 

Voor het overige kunnen wij instemmen met de ontwerpbegroting 2022. 

 

Analyse zienswijze 

In de basis heeft de raad van de gemeente Valkenswaard een terecht punt. Er is lang gezocht naar manieren voor 

alternatieve dekking of naar manieren waarop de kosten verlaagd konden worden. Hoewel er eerder melding 

gemaakt is over de investering bij Kadernota’s, heeft het lang geduurd voordat het voorstel concreet genoeg was om 

op te nemen in de begroting. Ook naar aanleiding van vragen van de Adviescommissie financiën en bedrijfsvoering 

zullen we gemeenten meer meenemen in afwegingen die de organisatie maakt rondom het opstellen van de 

begroting. De investering in Groot Watertransport was dan ook eerder in beeld geweest bij gemeenten.  

 

Advies aan het Algemeen Bestuur 

Voorgesteld wordt om kennis te nemen van de opmerking van de raad van Valkenswaard. Vanuit VRBZO wordt 

toegezegd meer inzicht te geven in de afwegingen die de organisatie maakt rondom het opstellen van de begroting.  

 

Reactie aan gemeente indien Algemeen Bestuur instemt met het advies 

Bedankt voor uw zienswijze op de begroting van de Veiligheidsregio. In uw zienwijze stelt u een terechte vraag over 

de investering in grootschalig watertransport. U vraagt zich af waarom er niet eerder middelen zijn gereserveerd. 

Hiermee heeft u een terecht punt. Er is lang gezocht naar manieren voor alternatieve dekking of naar manieren 

waarop de kosten verlaagd konden worden. Hoewel er eerder melding gemaakt is over de investering bij 

Kadernota’s, heeft het lang geduurd voordat het voorstel concreet genoeg was om op te nemen in de begroting. Ook 

naar aanleiding van vragen van de Adviescommissie financiën en bedrijfsvoering zullen we gemeenten bij volgende 

begrotingen meer meenemen in afwegingen die de organisatie maakt rondom het opstellen van de begroting. 


